
1 

 

Algemene beschouwingen, schriftelijke bijdrage van fractie Natuurterreinen, 21 juni 

2017 
 

 

1. Communicatie en samenwerking/participatie 

 

Wederom ontvingen we een gedegen uitgewerkt verhaal, de kadernota 2018-2027. 

Nieuw is de handzame, leesbare bijlage, met in grote lijnen de weergave van waar het 

waterschap voor staat. De communicatieproducten van het waterschap zijn over het 

algemeen professioneel en duidelijk. Ook de kadernota is compact en inzichtelijk 

vormgegeven. Complimenten. 

Maar goede communicatie door de Brabantse Delta behelst meer dan een professionele 

communicatieafdeling. Hierbij hoort ook een open en communicatieve bestuursstijl. En 

daaraan schort het af en toe. De besluitvorming over het Voorkeursalternatief project 

Dijkversterking Geertruidenberg- Amertak zit nog vers in het geheugen.  

In de kadernota is terecht een passage gewijd aan participatie. De fractie 

Natuurterreinen onderschrijft de genoemde ontwikkelingen in de samenleving die een 

andere, meer transparante, samenwerkende overheid vraagt. Ik ben erg benieuwd naar het 

i pulspla  oor parti ipatie  dat is aa geko digd par . . . . Het lijkt ij zeer ge e st dat 
het Algemeen Bestuur dit onderwerp op korte termijn oppakt, in het kader van bestuurlijke 

vernieuwing. 

 

 

2. Klimaatadaptatie, waterkwaliteit en duurzaamheid 

 

Door drie actuele vraagstukken te benoemen, heeft de waarnemend dijkgraaf in zijn 

voorwoord het werk van het waterschap op een juiste manier in een maatschappelijke 

context geplaatst. Klimaatadaptatie, waterkwaliteit en duurzaamheid. Daarin gaan we 

intensief samenwerken met andere overheden, organisaties, bedrijven, bewoners.  

 

klimaatadaptatie 

De fractie Natuurterreinen kan zich vinden in het voornemen om ee  ta dje ij te 

zetten  om de gevolgen van klimaatverandering het hoofd te bieden. De fractie 

Natuurterreinen is het eens met het oorstel o  jaarlijks € . ,- uit te trekken voor extra 

maatregelen.  

Natuurterreinbeheerders en landgoedeigenaren kunnen samen optrekken met het 

waterschap. Bijvoorbeeld door afspraken te maken over blauwe diensten, door 

waterberging en natuurontwikkeling te combineren (met name in de lagere delen van 

beekdalen), te zorgen voor hoger organische stofgehalte in de bodem. De samenwerking zou 

nog verbeterd kunnen worden door een goede afstemming van schouw, beheer, afvoer 

maaisel, bagger op de kant. Dit wordt actueler als sloten vanwege wateroverlast flink 

uitgebaggerd zouden gaan worden. 

Volgt waterbeheer ten alle tijden de gebruiksfunctie, of kan grondgebruik op 

sommige locaties gelimiteerd worden vanwege de waterhuishouding? Deze vraag dient 

zeker aan de orde te komen bij het zoeken naar ruimtelijke klimaatadaptatie.   
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Waterkwaliteit 

De constatering dat de waterkwaliteit minder snel verbetert dan gehoopt, heeft 

reeds in ons waterschapsbestuur geresulteerd in een BOB-traject, waarin het AB goed is 

geïnformeerd over oorzaken en gevolgen en mogelijk te nemen maatregelen. Het BOB-

trajecten zal in oktober 2017 leiden tot besluitvorming over de (mogelijk) extra in te zetten 

activiteiten. Fractie Natuurterreinen is het eens met de keuze om nu reeds in de begroting 

 ee  edrag a  € . ,- op te nemen voor maatregelen in 2018. 

Ook de Tweede Kamer heeft geconcludeerd dat een grotere inspanning nodig is om 

de KRW-doelen voor eind 2027 te halen. Fractie Natuurterreinen is benieuwd naar de 

uit erki g a  a ties uit de I te tie erklari g Delta-aa pak Waterk aliteit e  )oet ater . 
In het nieuwe Bestuursakkoord Water zullen er SMART afspraken vastgelegd worden, zo lees 

ik in de Kadernota. (Ik hoop dat de SMARTIES u vorig jaar goed hebben gesmaakt?) 

Ten behoeve van waterkwaliteitsverbetering is aanpak aan de bron natuurlijk het 

beste. Maar grondeigenaren, o.a. natuurterreinbeheerders, kunnen helpen door 

bijvoorbeeld de aanleg van helofytenvelden op daarvoor geschikte plaatsen. 

Natuurterreinbeheerders evenals sportvissers kunnen ogen en oren in het veld zijn. 

We maken ons wel zorgen over de voortgang van de watersysteemanalyses, die 

gegevens moeten opleveren ten behoeve van effectieve verbeteringsprojecten. De integrale 

aanpak van de analyses vraagt veel inzet van medewerkers, zeker als er (terecht) nauw 

wordt samengewerkt met partners in binnen- en buitenland. Hebben de medewerkers 

voldoende tijd om voortvarend aan de watersysteemanalyses te werken?  

 

duurzaamheid 

Fractie Natuurterreinen ondersteunt volledig het streven naar een meer duurzame 

bedrijfsvoering van het waterschap door eigen energiewinning, terugwinning van stoffen uit 

afvalwater en duurzaam inkoopbeleid. Innovaties dienen zoveel mogelijk bij te dragen aan 

de ontwikkeling van een circulaire economie. 

 

 

3. natuurontwikkeling 

 

De groene doelen zijn rood in de tabel met de voorgenomen inrichtingsmaatregelen 

(hoofdstuk 2). Herstel Natte Natuurparels en Beek- en Kreekherstel heeft code rood en 

realisatie vispassages en ecologische verbindingszones code oranje. De fractie 

Natuurterreinen vindt het heel goed om de mogelijkheden te verkennen om versnelling te 

realiseren. Maar nog veel beter is: aan de slag! Samen met gebiedspartners, pro-actief, 

knelpunten benoemen en oplossen. Is het vinden van een eindbeheerder voor nieuwe 

natuurgebieden echt een belangrijk knelpunt? Door natuurterreinbeheerders wordt dat niet 

zo ervaren. Bovendien is er budget beschikbaar in het kader van STUW en Groen 

O t ikkelfo ds. Hoe oorko e  e dat Bra a tse Delta geld laat ligge ? 

 

 

 

Fractie Natuurterreinen, 

N. Raedts, fractievoorzitter 
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